

Protokół

**ze wspólnego posiedzenia Komisji Budżetu i Samorządu, Komisji
Infrastruktury i Drogownictwa, Komisji Rewizyjnej, Komisji Oświaty, Kultury,
Sportu i Zdrowia, Komisji Rozwoju Gospodarczego Rolnictwa i Integracji
Europejskiej oraz Komisji Skarg, Wniosków i Petycji,
które odbyło się w dniu 17 sierpnia 2021 roku o godzinie 14³⁹
w sali Sesyjnej w Urzędzie Miejskim w Kowalewie Pomorskim.**

Ad.1.Sprawy regulaminowe.

I Obecność na posiedzeniu:

stan Komisji	- 14 radnych
obecnych	- 13 radnych
nieobecni	- 1 radna (Jolanta Wypych)

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.

II Posiedzeniu Komisji przewodniczył:

Przewodniczący Komisji Budżetowej i Samorządu Robert Bejgier.

III Proponowany porządek posiedzenia:

1. Sprawy regulaminowe.
2. Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia komisji.
3. Kontrola efektywności wydatkowania środków przeznaczonych dla organizacji pozarządowych, stowarzyszeń oraz innych podmiotów prowadzących działalność pożytku publicznego z budżetu Gminy w 2020 roku.
4. Informacja nt. Inwestycji drogowych w 2020 roku realizowanych wspólnie z Powiatem.
5. Informacja w sprawie określenia trybu prac nad projektem uchwały budżetowej Gminy w szczególności materiałów informacyjnych towarzyszących projektowi budżetu.
6. Realizacja budżet za I półrocze 2021 – placówek oświatowych.
7. Plan organizacyjny placówek oświatowych/etaty/ w roku szkolnym od września 2021 roku.
8. Projekty uchwał i tematy informacyjne.
9. Zapytania, sprawy różne.
10. Zakończenie.

Ad.1 Sprawy regulaminowe.

Przewodniczący Komisji Robert Bejgier – powitał wszystkie osoby uczestniczące w posiedzeniu Komisji.

Ad.2. Przyjęcie protokołu z posiedzenia Komisji.

Przewodniczący Komisji Robert Bejgier – zapytał czy są uwagi do protokołu z posiedzenia Komisji Rewizyjnej, które odbyło się 25 maja 2021 r.

Nie zgłoszono uwag , wobec czego poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu.

Protokół z Komisji Rewizyjnej przyjęto jednogłośnie, bez uwag.

Następnie zapytał czy są uwagi do protokołu z posiedzenia komisji Skarg, Wniosków i Petycji, które odbyło się 15 czerwca br., oraz ze wspólnego posiedzenia wszystkich Komisji, które odbyło się również w dniu 15 czerwca br.

Nie zgłoszono uwag, wobec czego poddał pod głosowanie przyjęcie protokołów.

Protokół z Komisji Skarg, Wniosków i Petycji przyjęto jednogłośnie, bez uwag.

Protokół ze wspólnego posiedzenia Komisji przyjęto jednogłośnie, bez uwag.

Ad. 3. Kontrola efektywności wydatkowania środków przeznaczonych dla organizacji pozarządowych, stowarzyszeń oraz innych podmiotów prowadzących działalność pożytku publicznego z budżetu Gminy w 2020 roku.

Pracownik Urzędu stanowisko ZKiS Katarzyna Szczutowska – przedstawiła materiał dotyczący kontroli efektywności wydatkowania środków przeznaczonych dla organizacji pozarządowych, stowarzyszeń oraz innych podmiotów prowadzących działalność pożytku publicznego z budżetu Gminy w 2020 roku – materiał stanowi załącznik do protokołu.

Radny Jerzy Koralewski – poinformował, że kończy się termin konsultacji z organizacjami pozarządowymi. Poinformował Panią Katarzynę Szczutowską, że do końca tygodnia zgłosi się do niej celem przekazania informacji dotyczących przyjęcia programu. Dodał, że według niego program ten jest zbyt skąpy. Uważa, że powinna zostać określona kwota, jaka powinna zostać przeznaczona dla Organizacji Pozarządowych, w określonych tematach. Dla przykładu podał sprawę dotyczącą grobów zasłużonych mieszkańców Kowalewa przytaczając postać znanej osoby - patrioty, który brał udział w Powstaniu Styczniowym. Dodał również, że należałoby określić kwotę w ramach środków konkursowych i pozakonkursowych.

Radna Halina Dąbrowska – zapytała, czy do tej pory była określana kwota przeznaczenia środków na poszczególne organizacje.

Skarbnik Gminy Magdalena Górna – do tej pory była określana tylko ogólna kwota.

Radna Halina Dąbrowska – zastanawia się, czy w Statucie Towarzystwa Miłośników Kowalewa jest ujęte, że muszą dbać o groby osób zasłużonych.

Radny Jerzy Koralewski – odpowiedział, że Towarzystwo Miłośników Kowalewa ma w Statucie zapis, może nie bezpośredni o dbaniu o groby osób zasłużonych, ale o groby mieszkańców Kowalewa. Uważa, jednak, że jeżeli nie byłoby nawet w Statucie takiego zapisu, należy czynić wszystko, by groby te były zadbane. Uważa, że jeżeli ToMiKo napisałoby do Pana Burmistrza wnioski w zakresie ochrony grobów spoza środków konkursowych, to byłby pozytywny odzew. Dodał, że wróci do tego tematu podczas omawiania planowania budżetu na rok 2022.

Burmistrz Miasta Jacek Żurawski – poinformował, że kilka dni temu odbył dyskusję na temat miejsc pamięci w naszej Gminie, podczas której dowiedział się, że na terenie naszej Gminy znajduje się grób Jagienki z „Krzyżaków”.

Radny Jerzy Koralewski – poinformował, że to On mówił, że miejscowość Srebrniki jest związana ze słynną aktorką Urszulą Modrzyńską, która grała Jagienkę w „Krzyżakach”.

Burmistrz Miasta Jacek Żurawski – poinformował, że dociekamy do różnych informacji, w przeszłości jako uczeń w ramach lekcji historii razem z nauczycielem odwiedzał cmentarze, celem uporządkowania grobów i naprawienia drewnianych krzyży. Dodał, że niebawem odbędzie się spotkanie z Dyrektorami szkół, na którym chciałby poruszyć ten temat. Uważa, że żywa lekcja jest najlepszym przykładem patriotyzmu. Poprosił by przy kolejnym planowaniu budżetu podejść do tego tematu w drodze rozsądku.

Radny Robert Bejgier – poinformował, że każda organizacja na swój sposób poszukuje i pozyskuje pieniądze, niektórzy mniej, niektórzy więcej. Uważa, że nasza Gmina pręźnie pozyskuje środki dla Organizacji Pozarządowych – należy za to pochwalić wszystkie osoby, które działają w tym kierunku. Wracając do omawianego tematu, zaznaczył, że przedstawiony materiał zawiera ogólne informacje. Dodał, że brakuje konkretów. Mając kontrolę efektywności pozyskiwania środków, najłatwiejszą kontrolą efektywności jest określić, a następnie porównywać rok do roku, dzięki czemu mamy konkretne wymierne efekty. Poinformowała, że wie jak trudno

jest określić na szybko takie dane, ale nie jest to możliwe. Większość informacji w tym sprawozdaniu jest zawarta, natomiast należałoby to złączyć w jedno zestawienie, dzięki czemu pokazana będzie faktyczna efektywność.

Radny Jerzy Koralewski – uważa, że uwaga przedmówcy jest słuszna. Należałoby pokazać ile środków organizacje pozarządowe zdobyły samodzielnie. Dzięki czemu kwota nie wynosiłaby 230.000,00 zł tylko około 400.000,00 zł.

Burmistrz Miasta Jacek Żurawski – poinformował, że jest to sukces nas wszystkich.

Ad.4. Informacja nt. Inwestycji drogowych w 2020 roku realizowanych wspólnie z Powiatem.

Kierownik Ref. TIiGG Bożena Rymanowska i Zastępca Kierownika Ref. GKiM Paulina Wiśniewska - przedstawiły informację dotyczącą Inwestycji drogowych w 2020 roku realizowanych wspólnie z Powiatem – materiał stanowi załącznik do protokołu.

Nikt z Radnych nie miał pytań do przedstawionego materiału.

Ad.5. Informacja w sprawie określenia trybu prac nad projektem uchwały budżetowej Gminy w szczególności materiałów informacyjnych towarzyszących projektowi budżetu.

Skarbnik Gminy Magdalena Górna - przedstawiła informację w sprawie określenia trybu prac nad projektem uchwały budżetowej Gminy w szczególności materiałów informacyjnych towarzyszących projektowi budżetu – materiał stanowi załącznik do protokołu, następnie omówiła:

- PURM w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej.

15¹⁷ - 15²¹ posiedzenie Komisji opuścił Burmistrz Jacek Żurawski.

Radny Jerzy Koralewski – poinformował, że w uchwale z 2021 roku jest część zapisów, którą należało zmienić. Uważa, że bardzo dobrze, że Pan Burmistrz wyszedł z inicjatywą w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej. Następnie poprosił by się zastanowić czy w §3 ust.3 na stronie 3 projektu uchwały nie warto byłoby umieścić informację: „przewidywane wykonanie za rok bieżący budżetu”. Uważa, że jeżeli planujemy na rok 2022 określone kwoty, to powinniśmy wiedzieć jaką mamy podstawę wykonania budżetu za rok obecny.

Skarbnik Gminy Magdalena Górna – poinformowała, że jest możliwość zamieszczenia takiej informacji w materiale. Dodała, że każdy z kierowników odnosi się do przewidywanego wykonania.

Radny Jerzy Koralewski – poinformował, że zastanawia się, dlaczego na ten temat nie zareagowała Regionalna Izba Obrachunkowa.

Skarbnik Gminy Magdalena Górna – poinformowała, że Regionalna Izba Obrachunkowa nie reaguje na to przy planowaniu, sprawdzane są jedynie wskaźniki, które wychodzą z projektu budżetu. Dodała, że reakcja z ich strony byłaby jedynie w momencie złożenia przez nas projektu budżetu.

Radny Jerzy Koralewski – uważa, że dla Radnych tworzących budżet materiał taki byłby przydatny.

Burmistrz Miasta Jacek Żurawski – poinformował, że w dużej mierze będą to dane statystyczne.

Skarbnik Gminy Magdalena Górna – zaproponowała, by danych tych nie wpisywać w uchwale, należy przygotować taki materiał tylko dla Radnych.

Radny Jerzy Koralewski – poinformował, że zgadza się z Panią Skarbnik, żeby Radni otrzymali taką informację, następnie wycofał swój wniosek. Dodał, że w §1 ust. 3 widnieje zapis; *wnioski o ujęcie zadań w budżecie mogą składać Radni itd.* natomiast w §5 ust. 3 *w przypadku zgłoszenia propozycji wprowadzenia do budżetu nowego wydatku lub zwiększenia.* Następnie poprosił Panią Skarbnik, żeby w momencie gdy Radni zgłoszą jakąś propozycję, która nie zostanie przyjęta, poinformować Radnych przed wpisaniem do budżetu, że jest to nierealne. W §5 ust. 2 widnieje zapis *Komisje stałe Rady Miejskiej w terminie do 5 grudnia poprzedzającego rok budżetowy odbywają wspólne posiedzenie, na którym przyjmują opinie o projekcie budżetu,* następnie poinformował, że zapis ten rozumie, że Radni odbywają wspólne posiedzenia Komisji. Według niego z zapisu wynika, że będziemy odbywać jedno wspólne posiedzenie, natomiast wszystkie posiedzenia odbywają się wspólnie. Poprosił o zapis: *„Komisje Stałe Rady Miejskiej w terminie do 5 grudnia poprzedzającego roku budżetowy, odbywają posiedzenia, na których przyjmują opinię o projekcie budżetu”.* Dzięki temu zapisowi będzie można odbywać wspólne bądź oddzielne posiedzenia Komisji.

Burmistrz Miasta Jacek Żurawski – uważa, że wykluczając słowo: *wspólne*, tracimy sens tego zapisu. Nikt do tej pory nie zabronił spotykać się Komisji, więc słowo *wspólne* jest kluczowe. Ponieważ wszyscy razem mamy się spotkać, tak jak teraz i przyjąć założenia do budżetu. Jeżeli zapis ten zostanie wykreślony, będzie oznaczało to kompletną dowolność.

Przewodniczący Rady Jerzy Orłowski – poinformował, że zgodziłby się na sugestię nie posiedzenie, a posiedzenia. Według niego posiedzenia powinny odbywać się wspólnie.

Przewodniczący Komisji Robert Bejgier – poinformował, że w tym projekcie uchwały jest nawiązanie do odbywania wspólnych posiedzeń Komisji, miał na to wpływ ostatni rok, gdzie odbywaliśmy wspólne posiedzenia. Jednak uważa, że od wielu lat było tak, że to Komisja Budżetowa i Samorządu opiniuje budżet, następnie cała Rada pracuje nad tym budżetem i go opiniuje. Natomiast w pkt. 2 i 4 jest odrzucenie tej reguły. Zawniósł o to, by utrzymać dotychczasowy zwyczaj.

Radny Piotr Strzelecki – poinformował, że według niego odbywanie przez ostatni rok wspólnych posiedzeń Komisji było najlepszą rzeczą jaka mogła się przytrafić. Jest za tym, by nadal odbywały się wspólne posiedzenia Komisji, gdyż dzięki temu jest jasność dla wszystkich Radnych, co się dzieje w innych Komisjach.

Radna Halina Dąbrowska- poinformowała, że już wcześniej była rozmowa odnośnie odbywania wspólnych posiedzeń Komisji i jako Klub są za tym, by posiedzenia Komisji odbywały się wspólnie. Dla przykładu podała odbyte posiedzenie Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, na którym zostało jasno przedstawione stanowisko dotyczące złożonej skargi, dzięki czemu nie musi się zagłębiać bardziej w tę sprawę.

Przewodniczący Komisji Robert Bejgier – poinformował, że nie ma nic przeciwko odbywaniu wspólnych posiedzeń Komisji. Uważa jednak, że w tak ważnym dokumencie, którym jest projekt budżetu, każda Komisja w swoim gronie powinna wypracować swoją opinię. Następnie odbyć

wspólne posiedzenie Komisji, przedstawić swoje opinie, po czym wypracować jedną wspólną opinię.

Burmistrz Miasta Jacek Żurawski – poinformował, że nie zgadza się z Radnym Robertem Bejgier. Uważa, że lepiej wspólnie dojść do tego samego, niż osobno. Gdyby Komisja Budżetu i Samorządu wносиła istotne zmiany do budżetu, to jak najbardziej byłby za propozycją Radnego. Jednak zmiany te nie są istotne, więc jest za odbywaniem wspólnych posiedzeń Komisji. Dodał, że od czasu kiedy spotykamy się wspólnie nigdy nie padł zarzut, że Burmistrz, czy ktokolwiek z pracowników urzędu na różnych posiedzeniach Komisji powiedział coś innego, bądź czegoś nie powiedział.

Radny Jerzy Koralewski – poinformował, że zgłaszając swój wniosek, nie miał na celu rozmowy o odbywaniu wspólnych posiedzeń Komisji. Zgodził się z wypowiedzią Pana Burmistrza i dodał, że jest za tym, by Komisje, które będą chciały odbyć samodzielne posiedzenie będą miały taką możliwość. Poprosił Radną Halinę Dąbrowską by nie używała słowa „Klub”, tylko mówiła w swoim imieniu, tak jak On to robi od dłuższego czasu. Łatwiej jest mówić w swoim imieniu. Następnie odniósł się do zapisu; *Burmistrz na podstawie wniosków otrzymanych od Przewodniczącego może dokonać autopoprawek w projekcie uchwały budżetowej* i zapytał, czy w momencie gdy takie poprawki będą, jeśli „nie będą” pomyśli Pani Skarbnik, czy udzieli kontrasygnaty czy też nie.

Skarbnik Gminy Magdalena Górna – poinformowała, że jeżeli nie będzie to zgodne z przepisami, to nie zgodzi się na to.

Burmistrz Miasta Jacek Żurawski – poinformował, że Ustawa covidowa dała Wójtom, Burmistrzom i Prezydentom szczególne uprawnienia, z których nie skorzystał.

Nikt z Radnych nie miał już więcej pytań do przedstawionego materiału.

Ad.6. Realizacja budżet za I półrocze 2021 – placówek oświatowych.

Kierownik Ref. EOiW Monika Kozińska – przedstawiła materiał dotyczący Realizacja budżet za I półrocze 2021 – placówek oświatowych –pokaz multimedialny, stanowi załącznik do protokołu.

Radny Jerzy Koralewski - poprosił o przesłanie Radnym na maila materiału dotyczącego realizacji budżetu za I półrocze 2021 – placówek oświatowych. Następnie poprosił by członkowie Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia mogli wziąć udział w spotkaniu z Dyrektorami szkół, dotyczącym przygotowania do nowego roku szkolnego placówek oświatowych.

Poprosił Panią Skarbnik o informację: ile Gminy stracą na wprowadzeniu „Polskiego Ładu”. Z dokonanych przez niego wyliczeń wynika, że Samorząd Warszawy 1 400 000 000,00 zł, nieduża Gmina Podkowa Leśna pod Warszawą 1 500 000,00 zł, nie mówiąc już o tym, o czym wspomniała Pani Kierownik Ref. EOiW Monika Kozińska, że subwencja jest niewystarczająca. Uważa, że Radni muszą wiedzieć w jakich warunkach będzie uchwalany budżet.

Burmistrz Miasta Jacek Żurawski – poinformował, że kilka razy był w Warszawie, gdzie prowadził rozmowy odnośnie „Polskiego Ładu”. Wczoraj gościła u nas w Gminie Minister Anna Gembicka, gdzie poinformował ją, że nie chce być „strażnikiem wiedzy tajemnej”. Spotkanie to było poświęcone „Polskiemu Ładowi”, trwało godzinę i uczestniczyła w nim Przewodnicząca Klubu Solidarna Gmina Halina Dąbrowska. Pani Minister mówiła, że jeden z Samorządów złożył wniosek na 250 000 000,00 zł. Na całą Polskę przeznaczone jest 250 000 000 000,00 zł, podzielone

na 16 Województw, w których jest kilkanaście Samorządów. Możliwe, że jako Gmina nie mamy się czego spodziewać. Nasza Gmina złożyła wniosek na niecałe 8 000 000,00 zł. Ma nadzieję, że otrzymamy jakąś sumę pieniędzy. Poinformował, że nie możemy powiedzieć, że stracimy na „Polskim Ładzie”, ponieważ dostaniemy pieniądze tj. 10 % wkładu własnego 90% dofinansowania. Dla przykładu dodał, że jeżeli Warszawa złoży wnioski na ogromną kwotę i nie dostanie ich, to będzie miała prawo powiedzieć, że na tym stracili. Podczas spotkania Pani Minister powiedziała, że „Polski Ład” jest przeznaczony dla takich Samorządów jak nasz. Będzie to dla nas poważny „zastrzyk pieniędzy”. Naszym zadaniem jest zastanowienie się, czy My jako Gmina możemy z „Polskiego Ładu” skorzystać i jaki jest cel przeznaczenia tych pieniędzy. Co kwartał można składać trzy wnioski, które opiniowane są przez Wojewodę, a następnie Komisję Rządową, która będzie je kwalifikowała bądź nie. We wrześniu nastąpi rozstrzygnięcie pierwszej tury wniosków, termin drugiego naboru zostanie określony w późniejszym terminie. To, że otrzymamy dofinansowanie na pierwszy wniosek, nie świadczy o tym, że nie otrzymamy dofinansowania na kolejny wniosek, w roku następnym. Z punktu widzenia naszej Gminy korzystne jest takie rozwiązanie. Uważa, że nie należy w to mieszać polityki.

Radny Jerzy Koralewski – poinformował, że w „Polskim Ładzie” polityka będzie fiskalna, podatkowa. Zapytał Panią Skarbnik czy w obecnej chwili Gminy z podatku PIT otrzymują 39,6% ?

Skarbnik Gminy Magdalena Górna – odpowiedziała, że Gmina otrzymuje 38,2%.

Radny Jerzy Koralewski – poinformował, że w „Polskim Ładzie” jest zapis mówiący o tym, że Gminy dostaną 26,8%. Dodał, że subwencja, którą otrzymujemy nie wystarcza, dlatego też musimy dokładać 4 000 000,00 zł. Według jego obliczeń wychodzi na to, że z podatku PIT otrzymamy 12% mniej. Nie ulega wątpliwości, że tych pieniędzy będzie mniej. Zapytał Pana Burmistrza czy Pani Minister określiła jaka będzie rekompensata za zmniejszenie dochodu dla Gmin, jeśli chodzi o dochody z PIT.

Burmistrz Miasta Jacek Żurawski – odpowiedział, że nie.

Skarbnik Gminy Magdalena Górna – poinformowała, że „Polski Ład” jest dopiero planowany, więc nie należy się tego trzymać. Dodała, że subwencja ma być w formie rekompensaty. Zamiast 26% ma być 44%. Z tego co się orientuje większe Gminy nie są z tego zadowolone, ponieważ przekłada się to na pandemię. W wielu miastach były pozamykane firmy, w wyniku czego zmniejszyło się zatrudnienie. Dodał, że w naszej Gminie firmy w czasie pandemii funkcjonowały, więc nie odczuliśmy tego. Na chwilę obecną trudno jest wyliczyć czy coś stracimy. Poinformowała, że są głosy, że ma być subwencja inwestycyjna.

Burmistrz Miasta Jacek Żurawski – poinformował, że Komisja Rządowa po otrzymaniu wniosków będzie oceniała, co jest ważniejsze w danej Gminie.

Przewodniczący Komisji Robert Bejgier – odniósł się do slajdów przedstawionych przez Kierownika ref. EOIW i uważa, że dane na pierwszym slajdzie nie są spójne z danymi przedstawionymi na drugim slajdzie / ogólna kwota wydatków nie zgadza się z kwotą źródeł finansowania/.

Kierownik Ref. EOIW Monika Kozińska – udzieliła wyjaśnień do nieścisłości związanych z przedstawionymi slajdami.

Przewodniczący Komisji Robert Bejgier – zapytał skąd wynika 25% pozostałych środków w Przedszkolu Publicznym.

Skarbnik Gminy Magdalena Górna – poinformowała, że wchodzi w to catering, ponieważ rodzice w 100% nie finansują wyżywienia.

Przewodniczący Komisji Robert Bejgier –zapytał ile jako Gmina dopłacamy do 100%.

Kierownik Ref. EOiW Monika Kozińska – poinformowała, że na kolejne posiedzenie Komisji przygotuje szczegółową rozpiskę z danymi dotyczącymi dopłat jakie ponosi Gmina.

Radny Grzegorz Regulski – poprosił o przygotowanie informacji, która będzie przedstawiała wydatki w poszczególnych placówkach oświatowych w przeliczeniu na 1 ucznia danej placówki.

Kierownik ref. EOiW Monika Kozińska – poinformowała, że zostanie przygotowany slajd obrazujący takie wydatki i zostanie przesłany Radnym razem z prezentacją dotyczącą: „Realizacji budżetu za I półrocze 2021 – placówek oświatowych”.

Nikt z Radnych nie miał już więcej pytań do przedstawionego materiału.

Ad.7. Plan organizacyjny placówek oświatowych/etaty/ w roku szkolnym od września 2021 roku.

Kierownik Ref. EOiW Monika Kozińska – przedstawiła materiał dotyczący planu organizacyjnego placówek oświatowych /etaty/ w roku szkolnym od września 2021 roku – materiał stanowi załącznik do protokołu.

W godzinach 16³¹ – 16⁴¹ – Przewodniczący Komisji Budżetowej i Samorządu Robert Bejgier ogłosił 10 minutową przerwę.

Radny Jerzy Koralewski – poprosił o przesłanie Radnym materiału dotyczącego planu organizacyjnego placówek oświatowych /etaty/ w roku szkolnym od września 2021 roku.

Kierownik EOiW Monika Kozińska – poinformowała, że przedstawiony materiał dotyczy zatwierdzonych arkuszy z pierwszego aneksu, z końcem września br. Radnym zostanie przesłany materiał z aktualnymi danymi.

Ad.8. Projekty uchwał i tematy informacyjne.

- PURM w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy Kowalewo Pomorskie na lata 2021-2035,
- PURM w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2021,

Skarbnik Gminy Magdalena Górna – przedstawiła zmiany dotyczące obydwu projektów uchwał.

Przewodniczący Komisji Robert Bejgier –zapytał czy wiadomo już na co konkretnie Pani Dyrektor SP Pluskowęsy przeznaczyła środki z rezerwy części oświatowej subwencji.

Skarbnik Gminy Magdalena Górna – poinformowała, że środki te zostaną przeznaczone na wyposażenie w pomoce dydaktyczne niezbędne do realizacji podstawy programowej z przedmiotów przyrodniczych tj. szkielety, mikroskopy, mapy fizyczne, globusy.

Nikt z Radnych nie miał więcej pytań do projektów uchwał.

- PURM w sprawie określenia szczegółowego trybu i harmonogramu opracowania projektu Strategii Rozwoju Miasta i Gminy Kowalewo Pomorskie na lata 2022-2030, w tym trybu konsultacji, o których mowa w art. 6 ust. 3 ustawy z dnia 6 grudnia 2006 r. o zasadach prowadzenia polityki rozwoju,

Kierownik ref. TIiGG Bożena Rymanowska wraz z Zastępcą Kierownika ref. TIiGG Małgorzatą Dębińską - omówiły projekt uchwały. Poinformowano Radnych, że opracowanie strategii rozwoju gminy wynika z art.10e pkt 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (t.j. Dz.U. z 2021 r. poz. 1372), zgodnie z którym gmina może opracować strategię rozwoju gminy. Strategia rozwoju jest planem osiągnięcia długofalowych zamierzeń, implikując przejście ze stanu istniejącego do pożądanego, wyrażonego w wizji rozwoju i stanowi najważniejszy dokument przygotowywany przez samorząd gminny, który określa priorytety i cele rozwoju społeczno-gospodarczego danej jednostki. Dotychczasowa Strategia Rozwoju Miasta i Gminy Kowalewo Pomorskie na lata 2015-2020 została przyjęta uchwałą Nr X/82/15 Rady Miejskiej w Kowalewie Pomorskim z dnia 28 grudnia 2015 r. Z uwagi na fakt, iż ważność założeń określonych w dokumencie skończyła się w 2020 r., zaistniała potrzeba opracowania nowej Strategii Rozwoju Miasta i Gminy Kowalewo Pomorskie. Zgodnie z art. 10f ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminny (t.j. Dz.U. z 2021 r. poz. 1372) rada gminy, w drodze uchwały, określa szczegółowy tryb i harmonogram opracowania projektu strategii rozwoju gminy, w tym tryb konsultacji, o których mowa w art. 6 ust. 3 ustawy z dnia 6 grudnia 2006 r. o zasadach prowadzenia polityki rozwoju.

Radny Jerzy Koralewski – poinformował, że w harmonogramie opracowania konsultacji znajduje się projekt Strategii Rozwoju, który będzie podlegał konsultacjom, zapytał dlaczego nie są uwzględnione konsultacje z Powiatem.

Zastępcą Kierownika ref. TIiGG Małgorzata Dębińska – poinformowała, że odbycie tych konsultacji wynika z Ustawy, natomiast Strategia Gminy musi być spójna ze Strategią Powiatową, w związku z czym nie ma obowiązku konsultowania naszej Strategii z Powiatem.

Nikt z Radnych nie miał więcej pytań do projektu uchwały.

- PURM w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla działki nr ewid. 47/19 w obrębie ewidencyjnym 01 miasta Kowalewa Pomorskiego,

Kierownik ref. TIiGG Bożena Rymanowska – poinformowała, że celem sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego jest ustalenie zasad zagospodarowania terenu wraz z obsługą komunikacyjną. Plan nie narusza ustaleń Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy Kowalewo Pomorskie, uchwalonego uchwałą Nr XXII/215/09 Rady Miejskiej w Kowalewie Pomorskim z dnia 26 czerwca 2009 r. wraz ze zmianą uchwaloną uchwałą nr XXXVII/315/18 Rady Miejskiej w Kowalewie Pomorskim z dnia 26 września 2018 r. Granice terenu objętego planem wskazano w Uchwale Nr XXII/182/20 Rady

Miejskiej w Kowalewie Pomorskim z dnia 25 września 2020 r. r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla działki nr ewid. 47/19 w obrębie ewidencyjnym 01 miasta Kowalewa Pomorskiego.

Radny Wojciech Malkiewicz – zapytał czy będą to dwie oddzielne działki.

Kierownik ref. TIiGG Bożena Rymanowska – odpowiedziała, że można dokonać podziału według przeznaczenia. W tej chwili jest to jedna działka, o powierzchni 1,53 ha. Następnie dodała, że plan nie zakazuje dokonania podziałów wtórnych.

Radny Wojciech Malkiewicz – zapytał czy do SIM przekazemy całą działkę.

Kierownik ref. TIiGG Bożena Rymanowska – odpowiedziała, że w zależności od tego jaką decyzję podejmiemy, taka zostanie przekazana działka do SIM. Dodała, że można, przekazać całą tj. 1,53 ha, można dokonać podziału wtórnego i przekazać nowo wydzielone działki).

Przewodniczący Komisji Robert Bejgier – zapytał, czy przewidujemy zostawienie i uporządkowanie terenu zielonego na tej działce.

Kierownik ref. TIiGG Bożena Rymanowska – odpowiedziała, że jeżeli będzie taka decyzja, teren zielony można oddzielić i pozostawić w gestii miasta, gdzie będziemy ponosić koszty związane z utrzymaniem i doprowadzeniem do użytku. Jeżeli podejmiemy decyzję i przekazemy cały teren do SIM, to zieleń parkowa i utworzenie drogi wewnętrznej będzie leżało po stronie SIM. Dodał, że należy się zastanowić nad tym co chcemy zrobić.

Przewodniczący Komisji Robert Bejgier – zapytał, czy w miejscowym planie możemy zaznaczyć, że 30% ma zajmować zieleń.

Kierownik ref. TIiGG Bożena Rymanowska – odpowiedziała, że Radny mówi o zabudowie tj, szczegółowych warunkach. W projekcie uchwały jest zapis mówiący o tym jaka jest dopuszczalna powierzchnia zabudowy na konkretnej działce. Jeżeli podzielimy to na mniejsze działki, to do każdej mniejszej działki będą tyczyły się zapisy, które wynikają z projektu planu. Zieleń, która jest na planie jest zielenią parkową, która musi zostać i nie ma możliwości jej zabudowania.

Nikt z Radnych nie miał więcej pytań do projektu uchwały.

- PURM w sprawie majątkowej gminy przekraczającej zakres zwykłego zarządu,

Kierownik ref. TIiGG Bożena Rymanowska – omówiła projekt uchwały i przedstawiła dokumentację fotograficzną. Poinformowała, że działki nr 57 i nr 56/1, położone w miejscowości Piątkowo należą do Gminy Kowalewo Pomorskie, leżą w ciągu drogi gminnej nr 070616C i nr 070615C na terenie Gminy Dębowa Łąka. Dodała, że Gmina Dębowa Łąka wystąpiła z wnioskiem o nieodpłatne przejęcie w drodze darowizny przedmiotowych działek, w celu przebudowy drogi łączącej miejscowości Małe Pułkowo z Wielkimi Radowiskami. Chcąc legalnie wydatkować środki pieniężne na budowę (drogi o nawierzchni mineralnej i bitumicznej) i utrzymanie tego odcinka, Gmina Dębowa Łąka musi być jej właścicielem. Zgodnie z art. 13 ust. 2 i 2a w zw. z art. 11 ust. 2, art. 37 ust. 2 pkt 4 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r. o gospodarce nieruchomościami (tekst jedn. Dz. U. z 2020 r. poz. 1990; zm.: Dz. U. z 2019 r. poz. 2020 oraz z 2021 r. poz. 11 i poz. 234.), nieruchomość może być przedmiotem darowizny na cele publiczne, a także przedmiotem darowizny dokonywanej między Skarbem Państwa a jednostką samorządu

terytorialnego, a także między tymi jednostkami. Poinformowała, że w umowie darowizny zostanie określony cel, na który przedmiotowa nieruchomość jest darowana. W przypadku niewykorzystania nieruchomości na ten cel, darowizna podlega odwołaniu. Istnieje zatem podstawa prawna, która umożliwia przekazanie własności nieruchomości pomiędzy gminami, zastrzegając również cel na jaki można wykorzystać nieruchomość. Zgodnie z cytowaną wyżej ustawą, darowizny nieruchomości stanowiącej przedmiot własności jednostki samorządu terytorialnego dokonuje organ wykonawczy za zgodą Rady Miejskiej.

Radny Wojciech Małkiewicz – zapytał jakiej długości jest ten odcinek.

Kierownik ref. TIiGG Bożena Rymanowska – odpowiedziała, że droga ta nie została zmierzona w metrach. Dodała, że jedna działka ma 1100 m², druga natomiast 315 m².

Radny Jerzy Koralewski – poinformował, że jest to wspólna korzyść dla obu Gmin i nie ma się tu nad czym zastanawiać.

Burmistrz Miasta Jacek Żurawski – poinformował, że Wójt Dębowej Łąki deklaruje, że chce na tej drodze wykonać nawierzchnię asfaltową. Jest w trakcie przygotowywania projektu. Jeżeli otrzyma od naszej Gminy darowiznę działki, zostanie przygotowany projekt na cały odcinek drogi.

Nikt z Radnych nie miał więcej pytań do projektu uchwały.

- PURM w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości w drodze bezprzetargowej na rzecz współwłaścicieli,

Kierownik ref. TIiGG Bożena Rymanowska – poinformowała, że nieruchomość gruntowa zabudowana położona w Wielkiej Łące, oznaczona numerem geod.50/1, o pow. 0.3043 ha, w udziale 111/512 części, stanowi własność Gminy Kowalewo Pomorskie. Pozostałe udziały stanowią współwłasność osób fizycznych. Gmina nabyła przedmiotowy udział na podstawie postanowienia Sadu Rejonowego w Golubiu-Dobrzyniu o stwierdzeniu nabycia spadku. Dodała, że współwłaściciele złożyli wniosek o zniesienie współwłasności poprzez sprzedaż udziału Gminy na ich rzecz. Budynek jest w złym stanie i wymaga sporych nakładów finansowych. Sprzedaż udziału jest zasadna pod względem ekonomiczno-finansowym. Zgodnie z art.37 ust.2 pkt 9 ustawy z dnia 21 sierpnia o gospodarce nieruchomościami, nieruchomość jest zbywana w drodze bezprzetargowej jeżeli przedmiotem zbycia jest udział w nieruchomości, a zbycie następuje na rzecz innych współwłaścicieli nieruchomości, co ma miejsce w tym przypadku.

Radny Jerzy Koralewski – zapytał czy wartość naszych udziałów w stosunku do tej nieruchomości pokryje długi ze spisu inwentarza.

Kierownik ref. TIiGG Bożena Rymanowska – poinformowała, że odpowiedzi na to pytanie będzie mogła udzielić w momencie, gdy komornik zakończy postępowanie, jednak trochę to potrwa. Dodała, że na wycenie tej nieruchomości był również rzeczoznawca sądowy. Komornik wystąpił do wszystkich Banków i instytucji o zgłoszenie roszczeń. Poinformowała, że jako Gmina możemy zgłosić uwagi tylko do swojego udziału i swojej wartości.

Radny Jerzy Koralewski – uważa, że lepiej będzie jak ta część udziałów naszej Gminy, w tej nieruchomości zostanie sprzedana.

Przewodniczący Komisji Robert Bejgier – zapytał skąd wzięła się ta część 111/512 w udziale.

Kierownik ref. TIiGG Bożena Rymanowska – odpowiedziała, że jest to udział ustalony przez Sąd w wyniku postępowania w sprawie nabycia spadku. Tak się ustala udziały w częściach nieruchomości wspólnej.

Radny Wojciech Malkiewicz – zapytał czy znana jest wielkość całej działki.

Kierownik ref. TIiGG Bożena Rymanowska – odpowiedziała, że wielkość całej działki wynosi 3043 m².

Nikt z Radnych nie miał więcej pytań do przedstawionego projektu uchwały.

- PURM w sprawie sprzedaży prawa własności nieruchomości gruntowej, położonej w 04 obrębie ewidencyjnym miasta Kowalewo Pomorskie, stanowiącej własność Gminy Kowalewo Pomorskie na rzecz użytkownika wieczystego

Kierownik ref. TIiGG Bożena Rymanowska – poinformowała, że zgodnie z treścią art. 37 ust.2 pkt 5 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r. o gospodarce nieruchomościami, nieruchomość jest zbywana w drodze bezprzetargowej, jeżeli sprzedaż nieruchomości następuje na rzecz jej użytkownika wieczystego. Zgodnie z treścią art. 32 ust. 1 i 2 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r. o gospodarce nieruchomościami, nieruchomość gruntowa oddana w użytkowanie wieczyste może być sprzedana wyłącznie użytkownikowi wieczystemu. Z dniem zawarcia umowy sprzedaży nieruchomości wygasa, z mocy prawa, uprzednio ustanowione prawo użytkownika wieczystego. Dodała, że z wnioskiem o zbycie prawa własności nieruchomości wystąpił użytkownik wieczysty nieruchomości.

O godz. 17¹⁷ – 17¹⁹ posiedzenie Komisji opuścił Przewodniczący Rady Jerzy Orłowski.

Nikt z Radnych nie miał pytań do przedstawionego projektu uchwały.

- PURM zmieniająca uchwałę Rady Miejskiej w Kowalewie Pomorskim Nr XXII/176/20 z dnia 25 września 2020 r. w sprawie powołania Młodzieżowej Rady Miejskiej w Kowalewie Pomorskim i nadania jej statutu,

Kierownik BRM Danata Pilarska – Mądry – poinformowała, że w związku z wprowadzonymi zmianami w ustawie z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym dotyczącymi Młodzieżowych Rad Gminy należało dokonać zmian i aktualizacji, aby dostosować zapisy stanu faktycznego i obowiązujących wymogów prawnych. Dodała również, że w załączniku nr 2 do Statutu wkraść się błąd, który zostanie poprawiony i prawidłowy załącznik zostanie przesłany radnym.

- PURM w sprawie trybu zgłaszania wniosku o podjęcie inicjatywy uchwałodawczej przez Młodzieżową Radę Miejską w Kowalewie Pomorskim,

Nikt z Radnych nie miał pytań do przedstawionego projektu uchwały.

Kierownik BRM Danata Pilarska – Mądry – poinformowała, że na podstawie art. 5b ust.6 zdanie drugie ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2021 r. poz. 1372) tryb zgłaszania wniosku o podjęcie inicjatywy uchwałodawczej określa statut gminy lub odrębna uchwała rady gminy.

Nikt z Radnych nie miał pytań do przedstawionego projektu uchwały.

- PURM w sprawie przyjęcia projektu regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Kowalewo Pomorskie

Zastępca Kierownika ref. GKiM Paulina Wiśniewska – poinformowała, że zgodnie z art. 19 ust. 3 ustawy z dnia 7 czerwca 2001 r. o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym odprowadzeniu ścieków (tj. Dz. U. z 2020 poz 2028) Rada Miejska uchwala regulamin dostarczania wody i odprowadzania ścieków, po wcześniejszym jego zaopiniowaniu przez Organ regulacyjny na podstawie art. 19 ust. 2 ustawy. Organem regulacyjnym zgodnie z art. 27a ww. ustawy jest Dyrektor regionalnego zarządu gospodarki wodnej Państwowego Gospodarstwa Wodnego Wody Polskie. W myśl art. 19 ust. 5 „Regulamin dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Kowalewo Pomorskie” określa prawa i obowiązki przedsiębiorstwa wodociągowo-kanalizacyjnego oraz odbiorców usług, w tym: minimalny poziom usług świadczonych w zakresie dostarczania wody i odprowadzania ścieków, warunki i tryb zawierania umów z odbiorcami usług, sposób rozliczeń w oparciu o ceny i stawki opłat ustalone w taryfach, warunki przyłączania do sieci, warunki techniczne określające możliwości dostępu do usług wodociągowo-kanalizacyjnych, sposób dokonywania odbioru wykonanego przyłącza, sposób postępowania w przypadku niedotrzymania ciągłości usług i odpowiednich parametrów dostarczanej wody i wprowadzanych do sieci kanalizacyjnej ścieków, standardy obsługi odbiorców usług, warunki dostarczania wody na cele przeciwpożarowe.

Radny Jerzy Koralewski – poinformował, że używane jest sformułowanie Przedsiębiorstwo Wodociągowo – Kanalizacyjne, jednakże takiego u nas nie ma.

Zastępca Kierownika ref. GKiM Paulina Wiśniewska – poinformowała, że obecnie funkcjonuje Zakład Usług Wodnych Ostrowite. Dodała, że Przedsiębiorstwo Wodociągowo – Kanalizacyjne jest ogólną nazwą wynikająca z przepisów Ustawy.

Burmistrz Miasta Jacek Żurawski – poinformował, że wszystkie Gminy taki regulamin przyjmowały, nie ma jeszcze nazwy własnej. Jest to nowelizacja Ustawy i nie ma znaczenia, że Gmina przejmie wodociągi.

Radny Jerzy Koralewski – zapytał czy nie warto byłoby na lata 2021 – 2024 przyjąć Plan rozwoju modernizacji urządzeń wodociągowo – kanalizacyjnych. Następnie zapytał jaki jest obecnie stan sieci wodociągowej.

Burmistrz Miasta Jacek Żurawski – poinformował, że stan faktyczny sieci wodociągowo – kanalizacyjnej zostanie poznany dopiero od stycznia. Przypomniał, że kiedyś poprosił Radnych by przygotowali się do ustalenia priorytetów w zakresie sieci wodno – kanalizacyjnej, podobnie jak do uchwały drogowej. Będzie stan faktyczny, będzie wiadomo jaki będzie koszt modernizacji i będzie można podjąć uchwałę na kilka lat.

Przewodniczący Komisji Robert Bejgier – zapytał o stan faktyczny, czy była przeprowadzana inwentaryzacja.

Burmistrz Miasta Jacek Żurawski – odpowiedział, że tak. Została przeprowadzona inwentaryzacja, której dokonał doświadczony specjalista z zewnątrz. W chwili obecnej mamy określony stan z natury naszego majątku sieci wodociągowej. W wyniku awarii wiemy czego brakuje.

Przewodniczący Komisji Robert Bejgier – zapytał ile domów nie ma doprowadzonych wodociągów i kanalizacji.

Burmistrz Miasta Jacek Żurawski – odpowiedział, że dokonano tylko inwentaryzacji majątku sieci wodociągowo – kanalizacyjnej. Dodał, że priorytetem w „Polskim Ładzie” jest woda, kanalizacja i drogi.

Radny Piotr Strzelecki – poinformował, że hydrofornie oraz rury kanalizacyjne w naszej Gminie wymagają modernizacji.

Burmistrz Miasta Jacek Żurawski – poinformował, że infrastruktura wodno – kanalizacyjna jest w dobrym stanie technicznym, jeżeli chodzi o przyległe miejscowości, natomiast w mieście jest w stanie fatalnym. Odniósł się do hydroforni i poinformował, że stan ich utrzymania jest dobry, jeżeli chodzi o czystość, są natomiast przestarzałe. Jako właściciele i administratorzy sieci wodno-kanalizacyjnej napisaliśmy wniosek o pozyskanie środków pieniężnych z zewnątrz. Nikt z Radnych nie miał więcej pytań do przedstawionego projektu.

Skarbnik Gminy Magdalena Górna – poinformowała, że wpłynęła decyzja, zgodnie z którą należy dokonać zmian w budżecie. Otrzymaliśmy 88 000,00 zł na wypłatę zasiłków celowych dla osób, które zostały poszkodowane w związku z ulewami. Dodała, że 58 000,00 zł stanowią środki na budynki mieszkalne i 30 000,00 zł stanowią środki na budynki gospodarcze. W przyszłym tygodniu zostaną dokonane wypłaty tych środków dla poszkodowanych. Projekt uchwały z naniesionymi zmianami zostanie przesłany Radnym przed Sesją RM.

Tematy informacyjne:

Pracownik Urzędu stanowisko ZKiS Katarzyna Szczutowska – przedstawiła informację dotyczącą zaktualizowanego materiału dot. utworzenia mobilnego punktu szczepień przeciwko wirusowi SARS-CoV-2 na terenie gminy Kowalewo Pomorskie – materiał stanowi załącznik do protokołu.

Przewodniczący Komisji Robert Bejgier – uważa, że informacja została przedstawiona w sposób wyczerpujący i nie widzi większego sensu w odbywaniu kolejnych promocji i zachęcania społeczeństwa do szczepień. Sukcesem jest zaszczepienie się prawie 50% Polaków i uważa, że na siłę nie zmusimy społeczeństwa do szczepień. Według niego kolejne promocje nie są potrzebne.

Skarbnik Gminy Magdalena Górna – poinformowała, że jako Gmina od Wojewody otrzymaliśmy 10 000,00 zł na promocję szczepień, które należy w pełni wykorzystać.

Radny Jerzy Koralewski – poinformował, że promocja szczepień zwiększyła liczbę osób zaszczepionych. Nie zgadza się z wypowiedzią Radnego Roberta Bejgier, i uważa że należy korzystać ze środków pozyskanych na szczepienia.

Kierownik BRM Donata Pilarska – Mądry – przedstawiła informację dotyczącą stanu realizacji interpelacji, zapytań i wniosków składanych przez Radnych w okresie 01.01 – 31.07.2021 r. - materiał stanowi załącznik do protokołu.

Przewodniczący rady Jerzy Orłowski – poinformował, że kolejne posiedzenie Komisji odbędzie się 22 września 2021 r. o godz. 14⁰⁰, Sesja RM 30 września 2021 r. o godz. 14⁰⁰.

Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Drogownictwa Marcin Dunajski – poinformował o kolejnym piśmie przesłanym przez mieszkańca Frydrychowa, które dotyczy umocowania skarp rowu znajdującego się przy jego posesji. Jest to odpowiedź na otrzymane pismo z Urzędu, w którym nie zgadza się z przedstawioną mu propozycją. Dalej podtrzymuje swoje stanowisko, by zamontować grubą rurę.

Zastępca Kierownika ref. GKiM Paulina Wiśniewska – poinformowała, że rów ten nie jest rowem melioracyjnym, tylko służy do odwodnienia drogi.

Radny Marcin Dunajski – zaproponował zorganizowanie spotkania z mieszkańcem.

Burmistrz Miasta Jacek Żurawski – poinformował, że sprawa z mieszkańcem Frydrychowa ciągnie się od kilku lat i z doświadczenia wie, że mieszkaniec nie pozwoli na to by ktoś wszedł na jego grunty. Dodał, że poprzez podpisanie jakiegokolwiek oświadczenia przez mieszkańca niczego nie osiągniemy, gdyż po kilku dniach i tak zmieni zdanie. Burmistrz dodał, że przychyła się do tego, by spróbować zorganizować takie spotkanie.

Radny Jerzy Koralewski – odniósł się do przedstawionej informacji dotyczącej stanu realizacji interpelacji, zapytań i wniosków składanych przez Radnych. Poinformował, że odpowiedzi na interpelacje otrzymane od Pana Burmistrza były połowiczne. Dla przykładu podał interpelację dotyczącą kolei na Głównym Dworcu, parkingu na Fosie Jagiellońskiej oraz parkingu przy Polo Markecie.

Zastępca Kierownika ref. GKiM Paulina Wiśniewska – poinformowała, że z PKP nie otrzymano jeszcze odpowiedzi, natomiast jeżeli chodzi o parking Koło Polo Marketu, zwrócono się na piśmie do właściciela, który nie podjął żadnych działań w tym zakresie.

Radny Jerzy Koralewski – poinformował Pana Burmistrza, że zbierze wszystkie odpowiedzi na interpelacje, które otrzymał, a które go nie usatysfakcjonowały i liczy na ich doprecyzowanie.

Burmistrz Miasta Jacek Żurawski – odniósł się do parkingu na Fosie Jagiellońskiej i poinformował, że odbył spotkanie z właścicielami tej działki, na którym zaproponował by dać Gminie tę działkę w administrowanie, gdzie Gmina będzie dbała o porządek na tym parkingu. Zostaną oznaczone miejsca parkingowe dla klientów restauracji, mieszkańców i właścicieli działki. Na chwilę obecną nie otrzymaliśmy jeszcze odpowiedzi od właścicieli.

Radny Marcin Dunajski – zapytał jak przedstawia się sytuacja dotycząca umieszczenia na rynku w Kowalewie znaków ograniczających czas postoju pojazdów.

Zastępca Kierownika ref. GKiM Paulina Wiśniewska – poinformowała, że na chwilę obecną zostało przygotowane rozeznanie cenowe, następnie zostanie podpisana umowa. Dodała, że należy zastanowić się nad czasem postoju pojazdów oraz w jakie dni znaki te będą obowiązywać.

W wyniku przeprowadzonej dyskusji ustalono, że znaki te obowiązywać będą od poniedziałku do piątku.

Radny Marcin Dunajski – zapytał na jakim etapie jest kanalizacja na Głównym Dworcu.

Zastępca Kierownika ref. GKiM Paulina Wiśniewska – poinformowała, że czekamy na pozwolenie wodno – prawne z Wód Polskich.

Radny Marcin Dunajski – zapytał czy jest szansa na wykonanie tego w tym roku.

Zastępca Kierownika ref. GKiM Paulina Wiśniewska – odpowiedziała, że nie.

Radny Marcin Dunajski – zapytał jak rozstrzygnęło się spotkanie z sołtysami, dotyczące złożonej przez niego interpelacji odnośnie uregulowania zasad odśnieżania oraz wykonania prac pielęgnacyjnych i porządkowych chodników gminnych na terenach wiejskich w Gminie Kowalewo Pom.

Burmistrz Miasta Jacek Żurawski – poinformował, że podczas spotkania z Konwentem Sołtysów przedstawiono trzy warianty: kompleksowe utrzymanie chodników, gdzie wszystkie sołectwa przeznaczają część funduszu na ten cel; kompleksowe utrzymanie chodników wraz z ich odśnieżaniem; kolejny to procentowy udział od funduszu sołeckiego (każde sołectwo inny procent).

Radny Piotr Strzelecki – poprosił o przedstawienie informacji ile w danym sołectwie zostało przeznaczonych pieniędzy na odśnieżanie chodników i ich utrzymanie.

Burmistrz Miasta Jacek Żurawski – poinformował, że 38 000,00 zł tj. 7% całościowego funduszu sołeckiego. Całkowita kwota funduszu sołeckiego wynosi 570 000,00 zł.

Radny Piotr Strzelecki – zapytał ile jako Gmina otrzymaliśmy dopłaty do funduszu sołeckiego.

Skarbnik Gminy Magdalena Górna – odpowiedziała, że była to kwota w granicach 115 000,00 zł.

Radny Piotr Strzelecki – zaproponował, by część z tych pieniędzy przeznaczyć na utrzymanie chodników w sołectwach.

Skarbnik Gminy Magdalena Górna – odpowiedziała, że nie ma takiej możliwości.

Ad. 9. Zapytania, sprawy różne.

Radny Robert Bejgier – zapytał czy planowane jest w najbliższym czasie utwardzenie ulic i dróg gminnych na terenie miasta Kowalewo Pomorskie, ujętych w uchwale Nr XVIII/137/20 Rady Miejskiej w Kowalewie Pomorskim z dnia 30 kwietnia 2020 r. w sprawie stanowiska dotyczącego ustalenia wykazów ulic i dróg gminnych przeznaczonych do utwardzenia

Zastępca Kierownika ref. GKiM Paulina Wiśniewska – poinformowała, że jeżeli w budżecie na przyszły rok znajdą się środki pieniężne, zostanie opracowana dokumentacja na utwardzenie jednej z ulic bądź dróg gminnych na terenie miasta Kowalewo Pomorskie, ujętych w uchwale.

Ad.10 Zakończenie.

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Komisji o godzinie 18⁴⁰ zamknął posiedzenie Komisji.

Protokół zawiera 16 kolejno ponumerowanych stron.

*Protokolowała:
M. Chądzyńska*

PRZEWODNICZĄCY KOMISJI
BUDŻETOWEJ I SAMORZĄDU
(-) **Robert Bejgier**